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Perspectief
Armoede gaat over meer dan een tekort aan geld.
Het gaat ook over het wel/niet hebben van voldoende contacten, ontvangen van steun en hebben van 
perspectief. Juist omdat omstandigheden zomaar kunnen veranderen en mensen buiten hun schuld om in de 
problemen kunnen komen. Maar ook als je onverstandige keuzes hebt gemaakt heb je behoefte dat er iemand 
naast je staat. En geen ‘eigen schuld, dikke bult hoort’.
Schulden kunnen een moeras zijn waar je niet meer uitkomt, wat je naar beneden duwt. 
Wat we niet moeten doen is mensen in problemen laten zitten maar juist ondersteunen. 
Waarbij we ook moeten kijken naar oorzaken van schulden/armoede; ons systeem is complex en rondom 
schulden is een hele industrie ontstaan. Het is nu ook te makkelijk om allerlei leningen af te sluiten met 
belachelijk hoge rentes. 
Dat moet en kan anders.

En gelukkig zijn we goed bezig in Zwolle. Niet alleen de gemeente maar ook allerlei organisaties, 
stichtingen, kerken en Zwollenaren die zich inzetten als vrijwilliger of geld geven voor bijvoorbeeld een 
kerstpakkettenactie. Met enige regelmaat zijn er hartverwarmende acties die in het nieuws komen. Anderen 
doen hun werk meer op de achtergrond om Zwollenaren in de knel bij te staan. We zijn blij met zoveel 
onderlinge betrokkenheid in onze stad. 

Vereenvoudiging
De CU kijkt vol verwachting uit naar de plannen waar de wethouder nog mee komt, conform coalitieakkoord 
voor het vereenvoudigen van de armoederegelingen. En dat is hard nodig want ons systeem, ook van onze 
regelingen, is te ingewikkeld of nog onvoldoende bekend. Van het versimpelteam horen we goede berichten 
dat voor ingevulde formulieren en mensen actief wijzen op mogelijkheden goed helpt. Die benadering willen 
wij graag uitbreiden.
Mooi om te lezen hoe in overgedragen stukken van het college de kindregeling/kinderparticipatie al in die 
richting wijst. Ons beeld daarbij is dat als je bij 1 loket een aanvraag hebt gedaan je ook hoort welke 
regelingen nog meer voor jou van toepassing zijn zodat niet elke keer dezelfde gegevens hoeven worden 
verstrekt. 
Informatieuitwisseling zou ook tussen gemeente en GBLT kunnen plaatsvinden met betrekking tot 
vrijstelling. Waarschijnlijk overlappen doelgroepen van beide regelingen. 

Publiek/private samenwerking 
In het beleidsplan zijn goede acties ingezet, van het redden van de voedselbank tot extra investeren in 
samenwerking Op orde. Ook zijn we blij met de aandacht voor het effect van stress  op mensen in schulden 
en andere zaken die uit de klantreis zijn gekomen. 
Heel mooi en ontzettend waardevol om hier te noemen dat de schuldhulproute een Zwolse uitvinding is van 
Martin Suithoff (Voor Elkaar Zwolle) die nu landelijk veel impact krijgt, en terecht!
Waardevol is dat banken, verzekeraars en andere dienstverleners nu zelf hun klanten actief gaan benaderen. 
Niet met een deurwaarder maar met de vraag of het lukt en of mensen bewust zijn van een risico en hen 
zonodig naar de juiste hulp verwijst. Omdat dit gebeurt in een stadium dat er nog wat te regelen is heeft dat 
veel impact. En omdat zij een relatie hebben met hun klant  maakt dat echt verschil. 
We zijn ook blij met de aandacht voor werkgevers; ook zij hebben een relatie, het gaat om hun werknemers 
die loonbeslag krijgen of vooruitbetaling vragen.  
Voorzitter, zouden we niet een stap verder moeten gaan? Door van het perspectieffonds een publiek private 
samenwerking te maken waarbij Zwolse bedrijven investeren in een Zwols afkoopfonds van schulden en 
daarmee hun eigen incassoafdeling kleiner maken. 
Het werkt op dezelfde manier als huidig perspectieffonds maar dan doen bedrijven mee. (Alternatief is 
pauzeknop). 

Samenwerking van sociaal wijkteam en andere organisaties is ook van groot belang. In het 
rekenkamerrapport werd gepleit voor 1 aanspreekpunt. Kan wethouder bevestigen dat dat nu goed geregeld 



is of maakt dat ook onderdeel uit van de investering voor volgend jaar? Het schema viel namelijk ook wat 
weg in het plan (laatste pagina). 

Nazorg
We missen nog wel een paar punten in het plan. Zoals concrete acties om nazorg te regelen zodat mensen 
echt uit de schulden blijven. Wat heeft iemand nodig heeft na afloop van een traject? Kan iemand überhaupt 
wel zelfstandig financiën beheren? Wie stelt die vraag? Graag uw reactie wethouder.
Want het is van belang te weten wat iemands mentale vermogen is. Ben je leerbaar als licht verstandelijk 
beperkte? Wij pleiten voor een toets om dat vast te stellen. Dat geldt andersom dan ook voor de statushouder 
die we nu automatisch in budgetbeheer doen (met goede reden overigens) zodat hij/zij de gelegenheid krijgt 
om te leren omgaan met geld.

Maatwerk
De participatieraad wijst terecht op knellende omstandigheden zoals de kostendelersnorm bij verstoorde 
relaties ouder/kind. Fijn dat het college daarmee aan de slag gaat, want de gemeente heeft de ruimte voor 
maatwerk. 
Als het om maatwerk gaat wil ik ook een warm pleidooi houden voor de voorzieningenwijzer. Dat is 
onafhankelijk advies wat honderden euro’s per jaar kan schelen. Nu lopen sommige mensen te veel risico 
door kleine lettertjes in contracten waarmee een gehoopt voordeel zomaar verdampt bij 1 
betalingachterstand.
Met deze wijzer is er iemand die je helpt om door de bomen het bos weer te zien wat veel geld kan schelen 
omdat je advies op maat krijgt. Zodat je alleen verzekerd wat je nodig hebt, (wat ook kan helpen als 
vervanger van collectieve ziektekostenverzekering). We begrepen dat er ervaring is opgedaan bij Openbaar 
Belang. Kan de wethouder in gesprek met Zwolse organisaties zoals andere woningbouwcoöperaties met de 
vraag om mee te doen?

Preventie 
Over preventie staan een aantal zaken genoemd. Voor ons houdt preventie vooral in dat jongeren  leren 
omgaan met geld, dmv voorlichting en advies. Daarom zijn we ook blij met inzet ervaringskundigen op 
scholen. Goed te lezen dat Zwolse aanpak ook landelijk aandacht krijgt.
Ik hoor graag van de wethouder welk doelgroepen verder in beeld zijn om preventie op te richten.  
Heeft de wethouder daar zicht op? 

Voorzitter; corona zorgt ervoor dat we nog minder weten hoe de wereld er volgend jaar uitziet. Maar we 
hebben vertrouwen dat de wethouder met dit plan en plannen voor vereenvoudigen van regelingen goede 
stappen zet om onze ambities te realiseren dat alle Zwollenaren rondkomen, meedoen en schuldenvrij zijn. 
We wensen hem en alle betrokkenen bij dit plan veel succes


